
 

INFORMACJA 

o posiedzeniu Komisji Środowiska 

nr posiedzenia: 43 

data posiedzenia: 10 stycznia 2017 r. 
 

 

Porządek posiedzenia: 

 1. Ocena funkcjonowania ustawy o zużytym sprzęcie elektrycznym i elektronicznym po 

nowelizacji z dnia 1 stycznia 2016 r. 

– Ocena nowelizacji ustawy o zużytym sprzęcie elektrycznym i elektronicznym ze strony 

przedsiębiorców wprowadzających sprzęt elektroniczny do obrotu – nieodpłatny odbiór 

zużytego sprzętu elektronicznego od konsumentów oraz katalog towarów objętych ustawą. 

– Przetwarzanie zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego oraz ponowne jego               

wprowadzanie do obrotu (circular economy). 

– Stanowisko Ministerstwa Środowiska. 

– Stanowisko Ministerstwa Rozwoju. 

Posiedzeniu przewodniczył: 

 przewodniczący komisji Zdzisław Pupa. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 
senatorowie członkowie komisji: 

Maciej Łuczak, Marian Poślednik, Krystian Probierz, Zdzisław Pupa, Czesław Ryszka, 

Jerzy Wcisła, Alicja Zając, 

 
goście, m.in.: 

Ministerstwo Środowiska: 

podsekretarz stanu Sławomir Mazurek ze współpracownikami, 

główny inspektor ochrony środowiska Marek Haliniak ze współpracownikami, 

Ministerstwo Rozwoju: 

naczelnik wydziału w Departamencie Innowacji Agnieszka Boniewicz ze 

współpracownikami, 

Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej: 

dyrektor Departamentu Ochrony Ziemi Jarosław Roliński, 

zastępca dyrektora Departamentu Księgowości i Rozliczeń Andrzej Ulida, 

Najwyższa Izba Kontroli: 

doradca techniczny w Departamencie Środowiska Mirosław Sałata, 

Związek Importerów i Producentów Sprzętu Elektrycznego i Elektronicznego Branży RTV i IT 

– ZIPSEE „Cyfrowa Polska”: 

prezes zarządu Michał Kanownik ze współpracownikami, 

Związek Pracodawców Branży Elektroodpadów i Opakowań „Elektro-Odzysk”: 

prezes Mirosław Baściuk ze współpracownikami, 

ElektroEko – Organizacja Odzysku Sprzętu Elektrycznego i Elektronicznego SA: 

prezes Grzegorz Skrzypczak ze współpracownikami, 



 

 

CECED Polska – Członek Europejskiego Stowarzyszenia Producentów AGD: 

dyrektor generalny Wojciech Konecki ze współpracownikami, 

Związek Producentów Sprzętu Oświetleniowego „Pol-lighting”: 

dyrektor generalny Michał Waloch ze współpracownikami, 

Konfederacja „Lewiatan”: 

dyrektor Departamentu Energii i Zmian Klimatu Daria Kulczycka ze współpracownikami, 

Instytut Sobieskiego: 

ekspert Tomasz Styś, 

przedstawiciele Izby Przemysłowo-Handlowej Inwestorów w Polsce oraz Fundacji „Nasza 

Ziemia”. 

 

 

Ad 1. 
 

 Informację na temat oceny funkcjonowania nowelizacji ustawy o zużytym sprzęcie 

elektrycznym i elektronicznym (ZSEiE) ze strony przedsiębiorców wprowadzających sprzęt 

elektroniczny do obrotu przedstawił prezes ZIPSEE „Cyfrowa Polska” Michał Kanownik. 

Sprawozdanie na temat przetwarzania zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego oraz 

ponownego wprowadzania go do obrotu omówił Tomasz Styś. 

Stanowisko resortu środowiska przedstawił podsekretarz stanu Sławomir Mazurek, 

a stanowisko resortu rozwoju – naczelnik wydziału w Departamencie Innowacji Agnieszka 

Boniewicz. 

Przedstawiciele przedsiębiorców wskazywali na liczne braki legislacyjne w omawianej 

ustawie, utrudniające rzetelne gospodarowanie zużytym sprzętem elektrycznym 

i elektronicznym, a także na wady ustawy umożliwiające rozwój szarej strefy. Skutkuje to 

ogromnymi stratami dla budżetu i użytkowników sprzętu. 

Przedstawiciel Ministerstwa Środowiska stwierdził m.in., że w chwili obecnej możliwe jest 

zajęcie się tylko tymi problemami, które są na bieżąco sygnalizowane przez przedsiębiorców 

i użytkowników sprzętu elektrycznego i elektronicznego lub wojewódzkie inspektoraty 

ochrony środowiska. Dodał, że więcej informacji na temat funkcjonowania systemu gospodarki 

zużytym sprzętem minister środowiska będzie posiadał po otrzymaniu od głównego inspektora 

ochrony środowiska raportu, który powinien zostać sporządzony do dnia 30 lipca 2017 r. 

Potwierdził, że Ministerstwo Środowiska i Ministerstwo Rozwoju mają na uwadze potrzebę 

nowelizacji omawianej ustawy. 

Nad informacją przeprowadzono dyskusję. W dyskusji zabrali głos senatorowie oraz 

przedstawiciele ZIPSEE „Cyfrowa Polska”, Związku Pracodawców Branży Elektroodpadów 

i Opakowań „Elektro-Odzysk”, Związku Producentów Sprzętu Oświetleniowego „Pol-lighting” 

i inni. 

Przewodniczący komisji Zdzisław Pupa zwrócił się do przedstawicieli resortów środowiska 

i rozwoju z prośbą o przeprowadzenie konsultacji i konstruktywną współpracę w celu 

wprowadzenia zmian do ustawy o zużytym sprzęcie elektrycznym i elektronicznym. 

 

 

 

 

Opracowano w BPS 

 


